

Jacques Michel

Chairman, BNP Paribas, Middle East & Africa



Jacques Michel is a seasoned global banker with extensive international experience. He is currently the Chairman of BNP Paribas Middle East and Africa for Corporate and Institutional Banking. Prior to this, he was the Head of BNP Paribas, Middle East and Africa from 2015 to 2020. Under his leadership, BNP Paribas has become one of the leading foreign banks in the region. He played a key role in shaping the Bank's platform and implementing new strategic initiatives towards sustainable growth in the MEA region.

Jacques serves on several BNP Paribas boards, including BNP Paribas MEA, BNP Paribas Investment Company in Saudi Arabia and BNP Paribas Wealth Management subsidiary in Dubai.

Jacques worked in Asia-Pacific for 18 consecutive years, ten of which were in Hong Kong. He was CEO and Country Head of BNP Paribas India, and a member of the Executive Committee of BNP Paribas Asia-Pacific (2009-2015). Prior to that, he was Deputy Chief Executive Officer / Chief Risk Officer of Fortis Bank Asia-Pacific in Hong Kong.

Jacques was with Credit Lyonnais, then Calyon, as Senior Country Officer in Thailand and Chief Risk Officer for Asia-Pacific in Hong Kong.

Jacques started his banking career with BFCE (Banque Française du Commerce Extérieur) in France and in Singapore as General Manager (5 years, Area Manager for South East Asia).

He is 'Conseiller du Commerce Extérieur de la France' (Foreign Trade Advisor of France – Official representative of the French business community overseas) and was elected President of the French Foreign Trade Advisors' Hong Kong Chapter and currently he is President of the Bahrain Chapter.

Jacques Michel graduated from E.S.S.E.C. (Major in Finance), a leading "Grande Ecole" in France.

Jacques has been honoured with the Légion d'honneur.

يعتبر جاك ميشيل أحد المصرفيين الدوليين المتمرسين ويتمتع بخبرات دولية واسعة. يشغل جاك حالياً منصب رئيس مجلس إدارة بنك بي ان بي باريبا - الشرق الأوسط وأفريقيا للخدمات المصرفية للشركات والمؤسسات المالية. وقبل ذلك، شغل منصب رئيس بنك بي ان بي باريبا - الشرق الأوسط وأفريقيا من عام 2015 - 2020. وتحت قيادته، أصبح بنك بي ان بي باريبا أحد أهم البنوك الأجنبية الرائدة في المنطقة، حيث لعب دوراً رئيسياً في تشكيل منصة البنك وتنفيذ مبادرات استراتيجية جديدة نحو تحقيق النمو المستدام للبنك في الشرق الأوسط وأفريقيا.

يعمل جاك في العديد من مجالس إدارة بنك بي ان بي باريبا، بما في ذلك بي ان بي باريبا الشرق الأوسط وأفريقيا وشركة بي ان بي باريبا السعودية للاستثمار وشركة بي ان بي باريبا لإدارة الثروات في دبي.

كما عمل جاك في منطقة آسيا والمحيط الهادئ لمدة 18 سنة متتالية، عشرة منها في هونغ كونغ. وشغل منصب الرئيس التنفيذي والرئيس الإقليمي لبنك بي ان بي باريبا - الهند، وعضواً في اللجنة التنفيذية لبنك بي ان بي باريبا لمنطقة آسيا والمحيط الهادئ خلال الأعوام (2009-2015). وقبل ذلك، تولى منصب نائب الرئيس التنفيذي/رئيس إدارة المخاطر في فورتيس بي ان بي باريبا في هونغ كونغ.

عمل جاك مع كريدي ليونيه، ثم بنك كاليفون، كمستول أول للقطر في تايلاند ومديراً للمخاطر لمنطقة آسيا والمحيط الهادئ في هونغ كونغ.

بدأ جاك مسيرته المصرفية مع البنك الفرنسي للتجارة الخارجية في فرنسا وعمل في سنغافورة كمدير عام (لمدة 5 سنوات مديراً لمنطقة جنوب شرق آسيا).

كذلك تم شغل جاك منصب مستشار التجارة الخارجية الفرنسي - الممثل الرسمي للجمعية الفرنسية للأعمال عبر البحار، وانتُخب رئيساً لمستشاري التجارة الخارجية الفرنسية في هونغ كونغ، وهو حالياً رئيس فرع البحرين.

تخرج جاك ميشيل من ال (E.S.S.E.C) في تخصص (التمويل) من جراندي إيكول - فرنسا.

تم منح السيد ميشيل وسام الشرف الفرنسي، الذي يُعد أرفع وسام فرنسي للكفاءات العسكرية والمدنية.

BIOGRAPHY



BNP PARIBAS

The bank
for a changing
world